
 

 

 

REFERAT 

Skolebestyrelsesmøde  

Mandag 12.12.2022 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

Deltagere:  
Signe, Jacob, Henrik, Monica, Casper, Mia, Michael, 
Susanne, Trine, Ebbe, Marie, Thomas, Julie  

  

  

Mødeleder:  
Marie/Thomas 
Referent:  
Julie 
 
Delta 

 
 
 

 

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet 
m.m. 
 
Intet nyt fra elevrådet. 
 

v/Signe, Freya 

17.10 – 17.20 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
Ad: 
FO: Ny pædagog er startet. Der er gang i FO’en 
med jul og julegaver og foråret er ved at blive 
planlagt. Samtaler er startet med personalet om 
ønsker til det nye år. 
 
Skole: Der er gang i driften. 9. klasserne har 
fremlagt deres projektopgave. Denne gang 4 
klasser for første gang. Der er profiteret af 
håndværk og design, hvor det mærkes at det er 
løftet og prioriteret område. Det kreative produkt 

v/ Susanne og 

Henrik 



 

 

har dermed været af langt højere kvalitet end 
tidligere.  
Der har været henvendelse fra en del lærere 
omkring den tidligere spisning 12.20 i 
indskolingen. Lærerne undrer sig over 
beslutningen i bestyrelsen, da det har en del 
konsekvenser når det er et enkelt lektions fag.  
Svar: Konsekvenserne har været kendt og 
været med i debatten i beslutningen. 
Beslutningen er taget på baggrund af 
forældrehenvendelser. Perspektivet fra lærerne 
er forstået og hørt. Men beslutningen står ved 
magt.  
 
 

17.20 – 17.30 Nyt fra ledelsen 
Skoleindskrivning 
Ansættelser 
Økonomi 

 
Ad: 
Der er i øjeblikket gang i ansættelser til 
skolesekretær, hvor der har været rigtig mange 
ansøgere til stillingen. 
 Der søges i øjeblikket en matematiklærer til 
udskolingen. Lige nu lidt akut til efter nytår, hvor 
skemaet lige nu er løst af de nuværende 
matematiklærer som tager ekstra og frigives fra 
andet. Der er derfor gang i en proces med ny 
skemalægning. 
Økonomien er status quo. Der er kommet 
udmelding for 2023 og Bjørnehøjskolen står til 
at få en ekstra tildeling. Der er opbakning fra 
direktionen til at kunne gemme de midler der er 
sat af til indkøb af cromebooks, som har været 
sat på standby pga. datatilsynet.  
SP midlerne er fortsat usikre. Der har været 
sparet i kommunen på SP- området i forhold til 
udgifter. Det forventes ikke at Bjørnehøj tildeles 
ekstra SP midler. 
Bjørnehøjskolen er fortsat højt søgt. Der er 
mange nye til Mini-Fo’en og Bjørnehøj har måtte 
sige nej til søgninger fra børn udefra for at 
kunne have plads til børn fra distriktet. 
 
AD 
A 

v/ Thomas 

17.30 - 17.40 Kantinen – drøftelse af prisstigninger pga. 
stigende fødevarepriser 
 
Ad. Som bekendt er det blevet dyrere at købe 
fødevarer og der er derfor et merforbrug i 
kantinen. Som det ser ud lige nu går kantinen 

v/Michael 



 

 

ud med et underskud på 64.000. Sidste 
sammenlignelige periode var der underskud på 
55.000. Omsætningen er stort set det samme, 
men det er priserne på varer der er tydeligt 
fordyrende.  
Der varsles derfor små prisstigninger i kantinen 
svarende til de ca. 10 %. Det er dog ikke alle 
varer som stiger. 
Skolebestyrelsen bakker op om prisstigningerne 
og bakker fortsat op om at kantinen er en 
mulighed på Bjørnehøj.  

17.40 – 18.00 Visionsproces – opfølgning og planlægning 
af videre proces 
Ad. Oplæg i blok C var en kick start af 
processen. Det var givtigt og spændende og 
“trend-kortene” vi fik med derfra kunne være 
noget flere arbejdsgrupper i fx. elevråd, 
lærergruppe og bestyrelse kunne arbejde videre 
med. 
Vi har brug for at få flere elever i tale og få en 
samlet lærergruppe i tale.  
Der blev genereret nogle ideer som godt kunne 
blive noget der kan blive mere end til tanker på 
papir. Der er behov for at fx. at opstarte 
arbejdsgrupper med lærere og elever. 
I bestyrelsen snakkes om at der brug for at de 
mange indtryk og drøftelser konkretiseres så det 
er noget der kan bruges til noget. 
Forslag fra Thomas: Januar-mødets dagsorden 
ryddes til at drøfte rammerne for videre arbejde 
med visionsprocessen. Bestyrelsen bakker op 
om forslaget. Info-punkterne på dagsorden 
sendes til medlemmerne. Mødes i januar 
udvides med 1 time. 

v/Thomas og Marie 

18.00 – 18.20 
 

Mobilfri skole – drøftelse af rammer for 
prøveperiode 
 
Ad: 
Hvis vi skal blive klogere på Mobilfri Skole har vi 
brug for at prøve i en periode. Forslaget fra 
gruppen er at starte i uge 8 efter vinterferien. 
Det skal dog lige afklares om betaling i kantinen 
kan være mobilfri. Eleverne og lærerne skal 
desuden informeres.  
En prøveordning vil være fra uge 8 til 1. juni, så 
der er mulighed for at nå at konkludere 
erfaringerne inden sommerferien. 
Elevrådet giver udtryk for at der er behov for 
klare mål og regler for prøveperioden, hvis det 
skal være noget at eleverne får noget ud af.  
Snak i bestyrelsen om evt. konsekvenser og 
fortsat for/imod.  
Der er opbakning til prøveperioden. 
 

v/Thomas 



 

 

18.20 – 18.30 Pause  

18.30 – 18.55 Opfølgning på trivselsundersøgelse, 
herunder debatindlæg og evt. opfordring til 
forældre 
Sidste gang blev trivselsundersøgelsen bragt til 
debat. Især emnet omkring arbejdspres og tid til 
opgaver blev grebet. Deraf kom et debatindlæg 
som Marie sammen med skolebestyrelserne fra 
de andre skoler har sendt til Ugeposten.  
Debat: Skal indlægget ud til forældrene?  Kan 
indlægget bruges til gavn for personalet? 
Henrik: Det vigtigste mål er det bevilligende mål 
altså politikerne. Der kvitteres for presset på 
politikerne. Trivslen blandt personalet skal 
holdes på de kendte kanaler, MEd-udvalg AMR 
med mere. 
Trine: Hvis det skal bruges kan det bruges på 
Aula i forhold til beskeden om at vi i bestyrelsen 
arbejder videre med kommunikationen. 
Koblingen mellem debatindlægget og det at vi 
gerne vil arbejde videre med kommunikationen 
som en del af det at spare personalet tid. 
 
Der er bred enighed om at indlægget kan 
lægges ud på aula, med en lille “bøn” om at vi 
som forældre skal gøre hvad vi kan for at aflaste 
lærerne og at vi i bestyrelsen arbejder videre 
med principper for kommunikation. 
 
 

v/Marie og Thomas 

18.55 – 19.00 Princip om kommunikation, næste skridt. 
(Følgende har meldt sig til gruppen: Jacob, 
Julie, Flemming, Thomas og Marie. 
Planlægning af møde i starten af det nye år.) 
 
Det ønskes at kommunikationsprincippet 
indeholder retningslinier for tidspunkter, 
forventninger om responstider. 
Arbejdsgruppe aftaler møde i start januar. 

v/Marie 

19.00 – 19.15 Princip om undervisningens organisering 
Thomas, Marie og Henrik har mødtes og 
udarbejdet princippet.  
Det kommenteres ved gennemgang og der 
rettes i princippet. 
Princippet godkendes af bestyrelsen. 

v/Thomas, Henrik 

og Marie 

19.15 – 19.20 Princip om den åbne skole 
Emnet ses som relevant og inddrages under 
visionsprocessen.  

v/Thomas, Henrik 

og Marie  



 

 

19.20 – 19.30 Deltagelse af lokalrådet i skolebestyrelsen 
Kort snak om lokalrådet fortsat skal have en stol 
i skolebestyrelsen. Lokalrådet har en kandidat. 
Bestyrelsen bakker op om fortsat repræsentant 
og vil sige velkommen til lokalrådets nye 
repræsentant til mødet i januar. 

v/Thomas 

19.30 – 19.45 Afsked med Ebbe v/alle 

19.45 – 20.00  Evt. inkl. ny mødedato i februar 

1) Der er modtaget henvendelse fra 

forældre omkring bekymringen for at 

elever skal tage skolebussen direkte efter 

skole.  

a) Svar. Da det ikke er et problem 

endnu tager skolebestyrelsen det 

ikke på dagsorden. Ved fortsat 

bekymring henvises til 

skoleledelsen. 

2)  Mødet 22. februar er både Thomas og 

Henrik forhindret i at møde. Mødet flyttes 

til tirsdag 21. februar. 

 

 

           

        v/alle   

 

Punkter til kommende møder: 

Principper for kommunikation 

Visionsproces 

 

 


